

Der Allgemeine Integrationskurs umfasst 700 Stunden. Ziel ist es, den Teilnehmenden die deutsche Sprache bis zum Niveau B1 zu vermitteln und sie mit dem Leben in Deutschland vertraut zu machen.

### Starttermine und Unterrichtszeiten

---

Siehe auf unserer Homepage <https://bib24.com>

Montag bis Freitag, 08:30 Uhr bis 12:00 Uhr

Gesamtdauer: 8 Monate (Modul 1-7)

### Termine Einstufungstests

---

09:00 Uhr Montag bis Freitag

### Inhalte:

---

Der **Sprachkurs (600 Stunden)** behandelt Themen aus dem alltäglichen Leben: Arbeit und Beruf, Aus- und Weiterbildung, Betreuung und Erziehung von Kindern, Einkaufen, Freizeit und soziale Kontakte, Gesundheit und Hygiene, Medien, Wohnen, Briefe und E-Mails schreiben, Formulare ausfüllen, Telefonate führen, Bewerbung

Der **Orientierungskurs (100 Stunden)** thematisiert das Leben in Deutschland: Deutsche Rechtsordnung, Geschichte und Kultur, Rechte, Pflichten und Werte in Deutschland, Zusammenleben in der Gesellschaft

### Zielgruppe

---

- Asylbewerber/innen mit Aufenthaltsgestattung und einer guten Bleibeperspektive
- Personen mit Duldung gem. § 60a Abs. 2 S. 3 AufenthG
- Personen mit Aufenthaltserlaubnis gem. § 25 Abs. 5 AufenthG
- Ausländer/innen, die dauerhaft in Deutschland leben
- Unionsbürger/innen, deutsche Staatsangehörige, die über unzureichende Sprachkenntnisse verfügen

### Kosten

---

Arbeitslosengeld-II-Empfänger/innen oder anderweitig finanziell Bedürftige, Asylbewerber/innen und Personen mit Duldung/Aufenthaltserlaubnis können die kostenlose Teilnahme beantragen. Wir stellen Ihnen die notwendigen Formulare zur Verfügung. Die Kosten werden vom Bundesamt für Migration und Flüchtlinge (BAMF) getragen.

Alle anderen Teilnehmer/innen leisten eine Zuzahlung von 1,95 EUR pro Stunde.



Bundesamt  
für Migration  
und Flüchtlinge

### Informationen und Anmeldung

---

Frau Janet Enghofer  
Tel: 030 93667416  
Fax: 030 93667415  
E-Mail: [bamf@bib24.com](mailto:bamf@bib24.com)  
[www.bib24.com](http://www.bib24.com)

### Veranstaltungsort (Einstufungstest und Kurs)

---

Bildungsinstitut Brückner GmbH  
Landsberger Allee 467 B  
12679 Berlin

# General Integration Course

## German Language and Orientation Course

The General Integration Course includes 700 hours. It is the declared objective of the course, that the participants will achieve the German language level of B1 and to get them accustomed to their life in Germany.

### Time Schedule

---

Look at our homepage <https://bib24.com>

Monday to Friday, 08.30 a.m. to 12.00 a.m.

Duration: 8 months (module 1-7)

### Entry Level Tests

---

09:00 a.m. Monday to Friday

### Contents of the course:

---

The **language course (600 hours)** will deal with topics about daily life: work and profession, professional formation and upgrade training, care and education of children, shopping, leisure, social contacts, health and hygiene, media, writing of letters and e-mails, filling out of formulars, phone calls and applications.

The **orientation course (100 hours)** contains aspects of the life in Germany as central theme. This means the knowledge about German legal systems, history and culture, rights, duties and values as well as the living together in the German society.

### Target group

---

- Asylum seekers with right of residence including a good perspective to remain in Germany;
- Tolerated immigrants according to § 60 a (2) sentence 3 German Residence Act
- Persons with residence permit according to § 25 (5) German Residence Act
- Foreigners living permanently in Germany
- EU-Citizens and Germans without sufficient knowledge of German language

### Costs

---

Recipients of unemployment Benefit II, social assistance or other people, who are in financial need, asylum seekers, tolerated persons, persons with residence permit can apply for a cost-free participation. We will offer the necessary formulars. The costs will be covered by the German Federal Office for Migrants and Refugees (BAMF).



All other participants pay a financial contribution of 1,95 € per hour

### Information and Inscription

---

Mrs. Janet Enghofer  
Phone: 030 93667416  
Fax: 030 93667415  
e-mail: [bamf@bib24.com](mailto:bamf@bib24.com)  
[www.bib24.com](http://www.bib24.com)

### Place of event (Level Entry Test and Integration Course)

---

Bildungsinstitut Brückner GmbH  
Landsberger Allee 467 B  
12679 Berlin